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Yrásbeli választ icr6nvlő kérdés

Helyben

`).'feztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 .§-a alapján kérdést ldvánok benyüjtani Dr. Draskovics Tibor pénzügyminiszterhez
,Milyen kdrt okoz az országnak a román határszakaszon Wvelő illegális cukor-kereskedelem, avagy
mit ldr,hn tenni a korműny az ellen ho{,y a cukoripar termékesnek ilyen típxts& lizleti forgalma
küwerkezt- ben adresztett vám- és áfa bevitetek az tigyeskedJA vagyonát gydraplOdk?" clnztnel .
A kérdésre adott választ ivásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr!

Hazánk 2004. május elsejétől az Európai Uniö tagja lett . A csatl~zás számos változtatással járt, amelyek
mindezt-napi életünlne is Eiatással varutalt . Kezdetben ezekk közül az egyik, jelentélaelennek u»ő változás
volt, hogy innentől az új uniós szabályozás credtnényeként várnrn ntesen lehet cukrot behozni az
országba, egészen 175 tarás értékhatárig : A kicsinek tűnő különbség azonban mostanra óriásira nőtt, mert
a korábbi 50 kg-os behozatali korláttal szemben az új jogszabály a t45bbszgrgsére növelte a vánunentesen
behozható cukor mennyiségét_

Annak fényében, hogy a magyarországi kiskereskedelemben a kristálycukor kilónkénti fogyasztói ára ma
már 200-225 forint és ugyanez Romániában 110 forintnak megfelelő lejért kapható, - és az uniós
szabályozás többszörösére növelte a mennyiségi kvótákat - egy hatalmas üzlet lehetnsége bontakozott ki .
Ebben a helyzetben az élelmes román kereskedők a határ túloldal i több helyen cukorraktárakat
alakítottak ki, ahonnan a bevásárló turisták, az „importőrök" számára beszerezhető a kívánt
árumennyiség . A határ-menti kereskedelem során becslések szartait inunár több száz to"a ren~ cukor
érkezett hazánkba.

Az alkalmankénti:, 175 aurának megfeleifí cukormennyiség . - ha ez a szabályozás továbbra is marad -
hosszabb távon komoly problémát fog okozni mind a hazai cukorrépaa termelt knek, a cukorgyárainkaaak,
továbbá a hazai kereskedőknek, de legfőképpen a pénzügyi kormányzatnak, mivel az ország igen jelentős
vám- és áfa-bevételektőll esik el .

Kérdezem tehát a Tisztelt Miniszter Urat: a fanmálló EU szabályozás kötöttségei között mi.lycnn eszkc zei
vannak a kormánynak a román határszakaszon kialakult magán-cukorimport kezelésérc?

Kérem, megtisztelő válaszával segítse képviselői munkámat?

Budapest, 2004_ július 14_
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